

護理研究

一、招生班別：護理學系碩士學分班

二、課程簡介：

課程簡介	The main purpose of this course is to provide a comprehensive coverage of the process of nursing research. After reviewing the process of nursing research, this course begins to explore the related elements of quantitative and qualitative research design. Also, critiquing published research-paper and writing a practical research proposal are required. All these activities can help the students be familiar with the reality of participating nursing research. 本課程的主要目的是全面介紹護理研究的過程。在回顧護理研究過程後，本課程將進一步探討量化與質性研究設計的相關要素。此外，學生需對已發表的研究論文進行批判性評析，並撰寫一份實用的研究計畫書。透過這些活動，學生將能熟悉參與護理研究的實際情境。
教學目標	After completion of this course, the students will be able to: 1. Describe the process of nursing research. 2. Select an appropriate research problem for study. 3. Integrated relevant literatures for a specific research problem. 4. Select appropriate measurement strategies for data collection. 5. Select appropriate analyzing strategies for data analysis. 6. Identify criteria of validity and reliability for certain instrument. 7. Apply learned knowledge to write an appropriate quantitative proposal. 8. Point out 2 critical issues in communicating research finding. And 9. Integrate relevant results from nursing research into clinical nursing practice 修讀本課程後，學生將能夠： 1.描述護理研究的過程。 2.選擇適當的研究問題進行研究。 3.整合相關文獻以針對特定研究問題。 4.選擇適當的測量策略進行資料收集。 5.選擇適當的分析策略進行資料分析。 6.識別特定工具的效度與信度標準。

	7.應用所學知識撰寫適當的量化研究計畫。 8.指出研究結果溝通中的兩個關鍵問題。 9.將護理研究的相關結果整合至臨床護理實務中。
教學方法 (可複選)	■演講 ■問答 □團體討論 ■分組討論 □個案研討 □示範 □研習會 □角色扮演 □視聽教學 □腦力激盪 □活動教學 □ 其他:_____
成績考核	Classroom Participation: 20 % Critique of Research Paper: 20% Midterm Examination: 20 % Research Proposal: 20% Oral Presentation: 20% (40% rated by peer evaluation)
教科書	Burns, N., Grove, S. K. (2017). The practice of nursing research: conduct, critique, & utilization (8th). Philadelphia: W. B. Saunders Co.
參考書(講義)	Will be given in the class.
教師簡介	蕭秋月／長庚大學護理學系教授／美國北卡羅來納大學教堂分校護理博士 翁麗雀／長庚大學護理學系教授／國立台灣大學護理學博士 蔡秀欣／長庚大學護理學系教授／長庚大學護理學博士 徐亞瑛／長庚大學護理學系特聘教授／美國奧勒岡健康科學大學護理博士 陳綱華／長庚大學護理學系教授／中山醫學大學護理學博士 余幸宜／長庚大學護理學系教授／陽明大學護理學博士 唐婉如／長庚大學護理學系教授兼系主任／美國堪薩斯大學醫學中心護理博士 邱逸榛／長庚大學護理學系教授／美國密西根大學護理博士 蔡芸芳／長庚大學護理學系特聘教授／美國威斯康辛大學麥迪遜校區護理博士 李絳桃／長庚大學護理學系教授／國立臺灣師範大學衛教學博士

三、收費標準：每學分每人 3,000 元，報名費每人 500 元。

四、上課時間：114 年 09 月 02 日起 每星期二 15:10~18:00

五、上課地點：長庚大學

六、授課大綱：

週次	上課日期	開始/結束時間	時數	授課大綱	授課教師
1	114/09/02	15:10-18:00	3	Orientation	蕭秋月

2	114/09/09	15:10-18:00	3	Research process, problem and purpose/Review of literature	蕭秋月
3	114/09/16	15:10-18:00	3	Theoretical framework/ Research questions or hypotheses	翁麗雀
4	114/09/23	15:10-18:00	3	Important concepts of research design & descriptive / correlational design	蔡秀欣
5	114/09/30	15:10-18:00	3	Qualitative research design	徐亞瑛
6	114/10/07	15:10-18:00	3	Sampling Strategies	陳綱華
7	114/10/14	15:10-18:00	3	Measurement and data collection strategies	余幸宜
8	114/10/21	15:10-18:00	3	Validity and reliability	唐婉如
9	114/10/28	15:10-18:00	3	Experimental and quasi-experimental design	蕭秋月
10	114/11/04	15:10-18:00	3	Ethics and research	邱逸榛
11	114/11/11	15:10-18:00	3	Paper critiquing, proposal writing and funding seeking	蔡芸芳
12	114/11/18	15:10-18:00	3	Communicating research finding	李絳桃
13	114/11/25	15:10-18:00	3	Oral presentation of research proposal (I)	蕭秋月
14	114/12/02	15:10-18:00	3	Oral presentation of research proposal (II)	蕭秋月
15	114/12/09	15:10-18:00	3	Oral presentation of research proposal (III)	蕭秋月
16	114/12/16	15:10-18:00	3	Oral presentation of research proposal (IV) & Course evaluation	蕭秋月
17			3	彈性學習 Midterm Examination: Class in person	蕭秋月
18			3	彈性學習 Discussion and clarification of project issues: Self-learning	蕭秋月

※以上師資與課程內容時間場地等僅供參考，若有異動以各系所公告為主。